
Oslávili sme storočnicu!     
 

     Riaditeľstvo ZŠ s MŠ Chocholná-Velčice a obec Chocholná-Velčice 
v spolupráci pripravili oslavy vzácneho jubilea, ktoré si právom zasluhuje 
pozornosť i úctu nás všetkých - 100. výročia založenia školy v našej obci  
Chocholná-Velčice. I keď v skutočnosti takáto obec v čase začiatkov školy ešte 
neexistovala, umiestnenie, ale najmä samotné storočné pôsobenie školy jasne 
dokladuje, že škola mala slúžiť a tiež aj slúžila rovnako všetkým trom obciam, 
ktorých zlúčením neskôr vznikla dnešná naša obec ( Malá Chocholná, Veľká Chocholná, 

Velčice). 

 
V sobotu 30. júna 2012 dopoludnia sa náročné prípravy na oslavy jubilea chýlili 
ku koncu... na prijatie vzácnych hostí boli pripravené škola i slávnostne 
vyzdobený kultúrny dom. 
 
Pracovníci školy za pomoci ďalších ochotných pomocníkov už dlhú dobu pred 
dňom osláv pracovali na príprave dvoch zaujímavých sprievodných aktivít, 
dokumentujúcich históriu, ale i súčasnosť školy. Tou prvou bola výstava v 
priestoroch školy a druhou vydanie príležitostnej brožúry s uvedenou 
tematikou. 

Fotografie, doklady, historické dobové predmety, spomienky na bývalých 
riaditeľov a učiteľov, vysvedčenia, triedne knihy a učebnice... a veľa.. veľa 
ďalších vystavených exponátov zaujali každého, kto si prezrel výstavu.  
Iným zaujímavým počinom organizátorov bola inštalácia pamätnej tabule s 
menami správcov a riaditeľov, ktorí pôsobili na našej škole. 
V závere času, určeného na prehliadku výstavy a priestorov školy, odhalili 
pamätnú tabuľu spoločne riaditeľka školy Mgr. Kvetoslava Kotrhová a starosta 
obce Ing. Ľubomír Škriečka. Tabuľa je nielen spomienkou, ale tiež zaslúženým 
prejavom úcty k tým, ktorí sa najviac zaslúžili o prínos školy v oblasti 
vzdelávania našich žiakov, medzi iným tiež súčasná riaditeľka Mgr. Kvetoslava 
Kotrhová a bývalá pani riaditeľka  Eva Beňová. 
 
Po prehliadke školy sa hlavný dej osláv presunul do kultúrneho domu. Po 
úvodnom príhovore Mgr. Jarmily Zacharovej PhD., predsedkyne kultúrnej 
komisie, oslovili prítomných pozvaných hostí aj starosta obce Ing. Ľubomír 
Škriečka, a riaditeľka školy Mgr. Kvetoslava Kotrhová. Minútou ticha  si 

http://www.chocholna-velcice.sk/my_files/dokumenty/zs100rokzacharova.doc
http://www.chocholna-velcice.sk/my_files/zs100rokstarosta.doc
http://www.chocholna-velcice.sk/my_files/zs100rokstarosta.doc


prítomní v sále uctili pamiatku všetkých, ktorí počas celej existencie školy 
svojou prácou prispievali k jej poslaniu.  

 
A potom sa už javisko zaplnilo žiakmi školy. Pozornému publiku sa najskôr 
predstavili tí najmenší z materskej školy, ktorých školské lavice ešte len čakajú  
a vystúpenie starších žiakov zo základnej školy. Pásmom ľudových piesní a 
tancov sa predstavili terajší žiaci základnej školy. Hrou na hudobné nástroje a 
spevom prispeli absolventi školy Mirka Čechovská, Timea Čechovská a Barbora 
Horňáková.  
Miestna spevácka skupina Studienka si pre publikum pripravila ukážky z 
vyučovania v dvoch rozličných obdobiach: v prvej scénke bolo prezentované 
vyučovanie v období budovania socializmu, v druhej zasa vyučovanie v 
predvojnových 30-tych rokoch minulého storočia.  
 
V prestávke medzi vystúpeniami porozprával prítomným svoje osobné zážitky 
zo školských čias náš občan Peter Horňák starší.  ver slávnostnej akadémie 
patril piesni Chodili sme do školy, ktorej text pre túto príležitosť originálne 
upravila Emília Bátovská. Originálne bolo aj jej podanie: spoločne ju zaspievali 
terajší i dávni žiaci našej školy.  
Po slávnostnej akadémii zotrvali prítomní hostia na spoločnom posedení, ktoré 
uviedol slávnostným prípitkom starosta obce Ing. Ľubomír Škriečka. V 
spomienkach na spoločné školské časy zotrvali prítomní až do neskorého 
večera.   
 
     V živote človeka je veľa dôležitých momentov či udalostí, ktoré vytvárajú 
mozaiku jeho života. K významným okamihom patrí aj výročie školy, v ktorej 
sme získavali prvé vedomosti veľkého sveta, či v úlohe učiteľov ich 
odovzdávali našim deťom. Výročie školy je príležitosťou, aby sme sa obzreli 
do minulosti, pripomenuli si súčasnosť, ale hlavne s pokorou všetkým 
poďakovali. 
V nedeľu 1. júla 2012 pokračovali oslavy 100. výročia založenia základnej školy v 
našej obci akciami, určenými pre širokú verejnosť, najmä bývalých žiakov školy. 
Záujem o prehliadku školskej výstavy potešil všetkých jej organizátorov. 
Prichádzali žiaci z dávnejších školských čias, aj tí niečo mladší.. a s nimi možno 
budúci žiaci našej školy.   
Spomienky na roky strávené v škole sú pre každého príjemným návratom do 
času mladosti. Zlé už je dávno zabudnuté, a na to veselé a dobré spomíname 
radi, najmä v spoločnosti svojich priateľov z mladých liet. 
Radostné boli aj stretnutia žiakov a ich bývalých pedagógov. A možno boli pre 
učiteľov aj istým zadosťučinením: často tak býva, že za svoju obetavú prácu 



pocítia úctu a vďaku svojich žiakov až po mnohých rokoch.   
O 15:00 hod. sa v sále kultúrneho domu začala slávnostná akadémia . Program 
bol totožný ako v predošlý deň, vymenilo sa iba publikum. Teraz bola v hľadisku 
prevaha tých, ktorí po viacero rokov "drali" školské lavice v našej škole. 
Vystúpenia našich najmenších  si získali aj toto nové publikum... veď väčšinu z 
vystupujúcich detí sledovali s radosťou a iste aj pýchou ich rodičia či starí 
rodičia.  
Rovnako si priazeň publika získali staršie deti zo základnej školy . Ich vystúpenie 
pozorne sledovali aj bývalí žiaci školy súrodenci Jastrabíkoví. Na javisku mohli 
vidieť nielen svoju sestru Helenu Hornú, rod. Jastrabíkovú, ale aj svoje 
vnúčence.  
Pri pohľade na vystupujúce deti si iste mnohí v sále zaspomínali na svoje prvé 
vystúpenia, básne, piesne, tance...  V čase ich mladosti bolo iste iné oblečenie, 
obuv či sprievodná muzika: radosť z pohybu a spevu však deťom zostáva stále.  
 
Do čias svojej mladosti sa diváci vrátili vo svojich  spomienkach aj pri scénkach 
speváckej skupiny Studienka. V prvej scénke spomínali pionieri s červenými 
šatkami, v druhej zasa školáci medzivojnového obdobia: bolo vtedy vraj 
skromne až chudobne, ale deťom bolo veselo možno viac ako dnes. 

Spoločné vystúpenie "starších" i mladších žiakov školy ukončilo nielen 
slávnostnú akadémiu, ale i oslavy storočnice školy. 
 
Ba predsa, ešte niečo... v samotnom závere pristúpila k mikrofónu pani Emília 
Bátovská, rodáčka z Velčíc. Veršami z vlastnej tvorby pozdravila storočnú 
jubilantku a do ďalších rokov jej popriala dobrých učiteľov a veľa usilovných 
žiakov. 
Záverom - poďakovanie všetkým, ktorí pomohli: 

 personál základnej školy a materskej školy pod vedením riaditeľky školy Mgr. 
Kvetoslavy Kotrhovej, 

 starosta obce Ing. Ľubomír Škriečka a zamestnanci obecného úradu 
 Rada Základnej školy s materskou školou Chocholná-Velčice, 
 spevácka skupina Studienka, vedená Annou Petrovou, 
 Mgr. Elena Juríčková, Mgr. art. Zuzana Škriečková, Alexander Chlapík, Ľubomír 

Adamčí, Mgr. Jaroslava Zacharová PhD., Peter Horňák st., 
 rodičia žiakov, bývalí žiaci školy a mnohí ďalší ochotní občania... 

Ď a k u j e m e !!! 
 
Zdroj: archív školy, jún 2012 

 


